
ZAPISNIK 
sa Prve zajedničke sjednice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike i Odbora za evropske 

integracije Skupštine Crne Gore,  
održane 29. marta 2013. godine 

 
Sjednica je počela u 9.30 časova. 
 
Kopredsjedavajući sjednicom bili su predsjednik Odbora za međunarodne odnose i iseljenike doc.dr 
Miodrag Vuković i predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović. 
 
Sjednici su prisustvovali članovi Odbora za međunarodne odnose i iseljenike: Borislav Banović, 
Mevludin Nuhodžić, Obrad Mišo Stanišić, Žana Filipović, Mićo Orlandić, Milan Knežević, Koča Pavlović, 
Vasilije Lalošević, Suljo Mustafić i mr Dritan Abazović i članovi Odbora za evropske integracije: dr 
Predrag Sekulić, Šefkija Murić, doc. dr Srđa Popović, Zoran Srzentić, Nada Drobnjak, Predrag Bulatović, 
Srđan Milić, Genci Nimanbegu i Veljko Vasiljević.  
 
Sjednici je prisustvovao dr Igor Lukšić, potpredsjednik Vlade Crne Gore i ministar vanjskih poslova i 
evropskih integracija. 
 
Sjednici su prisustvovali i službenici Skupštine Crne Gore: Anđela Radunović, Jasmin Bojadžić, Alemka 
Đečević, Jelena Božović, Marija Milošević i Dijana Mitrović.  
 
Sjednica je bila otvorena za javnost.  
 
Sjednicu su pratili predstavnici medija i nevladinog sektora. 
 
Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, polazeći od predloga Dnevnog 
reda i datog obavještenja, za sjednicu je utvrđen sljedeći  

 
DNEVNI RED : 

 
1.RAZMATRANJE IZVJEŠTAJA O RADU MINISTARSTVA VANJSKIH POSLOVA I EVROPSKIH 
INTEGRACIJA ZA 2012. GODINU. 
 
Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović, pozdravio je uvaženog gosta, prisutne 
članove oba Odbora, predstavnike medija i nevladinog sektora, istakavši da će se razmatrati jako bitan 
dokument i pozdravio započetu praksu održavanja zajedničkih sjednica dva Odbora u cilju 
informisanja o preduzetim i planiranim aktivnostima Ministarstva vanjskih poslova i evropskih 
integracija.  
 
Prije nego što se pristupilo razmatranju Izvještaja o radu Ministarstva vanjskih poslova i evropskih 
integracija za 2012.godinu, poslanik Koča Pavlović imao je proceduralno  pitanje u pogledu načina na 
koji će se članovi oba Odbora izjašnjavati o predloženom Dnevnom redu, da li će se izjašnjavati 
pojedinačno svaki Odbor ili oba Odbora zajedno.  
Predsjednik Odbora za evropske integracije Slaven Radunović konstatovao je da će glasanje biti 
odvojeno budući da Poslovnik ne poznaje princip kumulativnog glasanja.   
 
Povodom razmatranja Dnevnog reda, članovima Odbora za međunarodne odnose i iseljenike i Odbora 
za evropske integracije obratio se ministar vanjskih poslova i evropskih integracija, dr Igor Lukšić. 
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Ministar Igor Lukšić kazao je da 2012. godina ostala upamćena po najznačajnijim rezultatima 
ostvarenim u okvirima vanjskopolitičkih prioriteta Crne Gore. Prethodna godina ostaće upamćena kao 
godina u kojoj je Crna Gora otvorila pregovore o pristupanju Evropskoj uniji, ostvarila značajne korake 
na putu ka članstvo NATO alijansi, zatim 29. aprila postala punopravna članica Svjetske trgovinske 
organizacije i članica Savjeta za ljudska prava u Ujedinjenim nacijama. Ministar vanjskih poslova i 
evropskih integracija, dr Lukšić kazao je da je evropska i evroatlantska perspektiva Crne Gore sve 
izvjesnija, kao i to da je uspješna diplomatija u okvirima međunarodnih i regionalnih organizacija 
doprinijela boljem pozicioniranju Crne Gore na međunarodnom planu. Važan preduslov za uspjeh na 
multilateralnom i regionalnom planu je izbalansirana politika i kontinuirano dobra saradnja sa 
najvažnijim međunarodnim akterima, kao i bilateralni odnosi. Tokom prethodne, 2012. godine, Crnu 
Goru je priznalo još sedam zemalja, dok je osam država uspostavilo diplomatske odnose sa Crnom 
Gorom – istakao je ministar Lukšić.  
 
Govoreći o evropskim integracijama, dr Lukšić je još jednom ponovio da će prethodna godina ostati 
upamćena kao godina u kojoj je Crna Gora otvorila pregovore o pristupanju Evropskoj uniji. 
Otvaranjem pregovora u junu 2012. godine crnogorsko društvo pokazalo je da je sazrelo za 
sveobuhvatne, sistemske reforme koje vode ka stabilnom demokratskom ambijentu i otvaranju vrata 
evropskih vrijednosti. Samo šest mjeseci kasnije, 18. decembra 2012. godine, pregovori za poglavlje 25 
(Nauka i istraživanje) su otvoreni i privremeno zatvoreni, čime je potvrđeno da crnogorsko društvo u 
cjelini aktivno i ozbiljno radi na ispunjavanju postavljenih uslova. Uspjeh koji je postignut je zajednički 
– Vlade, Skupštine, civilnog sektora, medija i građana.    
 
Poruke podrške i ohrabrenja upućene tokom majskog Samita NATO u Čikagu,  potvrda su da je Crna 
Gora, takođe, napravila značajan korak ka članstvu u NATO alijansi. Pozitivnoj ocjeni iz Čikaga 
prethodio je naporan rad na reformisanju političkog, ekonomskog i odbrambenog sistema u zemlji. 
Nedvosmislena posvećenost Crne Gore članstvu u NATO promovisana je i kroz brojne aktivnosti 
organizovane u saradnji sa međunarodnim partnerima, a u cilju bližeg upoznavanja šire javnosti sa 
mogućnostima koje se otvaraju Crnoj Gori nakon članstva – istakao je ministar vanjskih poslova i 
evropskih integracija.  
 
Tokom godine koja je za nama Crna Gora je dala doprinos unaprijeđenju i zaštiti ljudskih prava čime je 
nagrađena članstvom u Savjetu za ljudska prava u Ujedinjenim nacijama u periodu od 2013. godine do 
2015. godine. Ovo je najveći uspjeh Crne Gore u okviru sistema Ujedinjenih nacija. Za prijem Crne Gore 
glasalo je 182 zemlje od 193 članice Ujedinjenih nacija, što nedvosmisleno potvrđuje ugled Crne Gore 
na međunarodnom planu.  

 
Tokom 2012. godine nastavljeno je snaženje i nadgradnja bilateralnih odnosa sa najznačajnijim 
državama Evropske unije i Sjedninjenim američkim državama. Dobra i sadržajna saradnja Crne Gore 
nastavljana je i sa Kinom i Rusijom. U mozaiku crnogorske vanjske politike dobrosusjedni odnosi, 
kako bilateralni tako i u okviru niza regionalnih inicijativa, definišu Crnu Goru kao konstruktivnog 
partnera koji doprinosi stabilnosti i bezbjednosti cjelokupnog regiona – kazao je ministar Lukšić.  
 
Nakon uvodnog izlaganja ministra vanjskih poslova i evropskih integracija, dr Igora Lukšića, 
predsjedavajući Odbora za evropske integracije, Slaven Radunović otvorio je raspravu povodom 
Izvještaja o radu ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija za 2012. godinu.  
 
Učešće u raspravi uzeo je predstavnik Demokratskog fronta, poslanik Koča Pavlović. Poslanik 
Pavlović je kazao da u Izvještaju o radu ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija za 2012. 
godinu,po njegovom mišljenju, nedostaje dio koji se bavi pitanjem korupcije. Takođe, skrenuo je 
pažnju da se poglavljima 23 i 24 trebalo posvetiti više pažnje i jasno apostrofira napor Crne Gore u 
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borbi protiv korupcije i organizovanog kriminala. On je kazao da je ovo pitanje jedno od uslova za 
ulazak u Evropsku uniju i NATO alijansu. U vezi sa otvaranjem NATO kancelarije u Podgorici poslanik 
Pavlović pitao je ministra Lukšića da li je postojao zahtjev NATO – a za otvaranjem kancelarije i zašto 
je odgovor po tom pitanju bio negativan. Dalje, poslanik Pavlović je iskazao interesovanje za 
drugačijom formulacijom dijela u Izvještaju koji je posvećen bilateralnim odnosima Crne Gore i 
zemalja regiona, a koji karakteriše odnose kao „neopterećene” navodeći kao razlog za 
preformulisanje činjenicu da Crna Gora nema jasno definisane granice ni sa jednom susjednom 
zemljom, osim sa Albanijom. Što se tiče razmjene ambasadora, poslanik Pavlović uputio je pitanje 
ministru Lukšiću zašto do sada nije došlo do razmjene ambasadora sa Kosovom, da li iza toga stoji 
politički stav ili se čeka kraj predsjedničkih izbora.  
 
Poslanik Pavlović je kazao da je u saznanju da Crna Gora ima luksuzno diplomatsko predstavništvo u 
Berlinu, što smatra neprimjerenim, jer se Crna Gora trenutno nalazi u teškoj ekonomskoj krizi i 
naglasio da je neprimjereno da Crna Gora u Berlinu ima luksuzno i po cijeni i po dimenziji 
diplomatsko predstavništvo, a od Republike Njemačke dobija finansijsku pomoć. Poslanik Pavlović 
je kazao da ne želi da iznosi nezvanične informacije, stoga očekuje odgovor od ministra Lukšića kolika 
je cijena diplomatskog predstavništva i kako je Crna Gora kao siromašna zemlja omogućila 
diplomatsko predstavništvo na tako luksuznoj lokaciji.  
 
Potom, učešće u raspravi uzeo je i član Odbora za međunarodne odnose i iseljenike, poslanik Suljo 
Mustafić. Poslanik Mustafić je izrazio zadovoljstvo da u budućnosti zajedničke sjednice oba Odbora 
budu dobra praksa kako bi se na ovaj način odbori mogli upoznati sa  radom Ministarstva vanjskih 
poslova i evropskih integracija. On je kazao, da prethodnu godinu su obilježila dva dogođaja, a to je 
svakako otvaranje pregovora o pristupanju EU i NATO Samit u Čikagu, što predstavlja potvrdu da je 
atlantski put Crne Gore svakako prepoznat od strane NATO alijanse i ona je sve bliže njenom 
učlanjenju. 
 
Poslanik Suljo Mustafić je kazao da Crna Gora predstavlja primjer zemlje u regionu da kao mala 
zemlja uspjela da ostvari postignute rezultate. Postoji jasna posvećenost Crne Gore regionalnoj 
saradnji i saradnji sa susjedima. Crna Gora je na pravom putu da se kao takva može afirmisati u svijetu 
i regionu. Posebnu pažnju poslanik Mustafić posvetio je pitanju dijaspore, odnosno iseljenicima koji 
su u najvećoj mjeri pripadnici manjinskih naroda koji žive uglavnom u Luksemburgu, nordijskim 
zemljama, Njujorku i Čikagu ističući i Tursku kao veliku dijasporu. On je kazao da Crna Gora treba da 
ima jasan odnos prema dijaspori, jer kako smatra poslanik Mustafić, usvajanje zakona je uzaludno 
ukoliko nije praćeno adekvatnom implementacijom. Poslanik Mustafić je takođe istakao nedostatak 
konzularnih predstavništva u Sjedinjenim američkim državama gdje se trenutno nalazi najveći broj 
iseljenika iz Crne Gore. Poslanik Mustafić je kazao da je Crna Gora primjer multietničke i demokratske 
zemlje koja bi trebala da ima jasno definisan odnos prema svojim iseljenicima. Poslanik Mustafić je 
kazao da pitanje iseljenika je dugotrajan proces, te da su očigledni svi napori koje Ministarstvo 
vanjskih poslova i evropskih integracija čini.  
 
Na održanoj sjednici pitanje za ministra vanjskih poslova i evropskih integracija imao je  predsjednik 
Odbora za evropske integracije, Slaven Radunović. Predsjednik Radunović pitao je ministra vanjskih 
poslova i evropskih integracija zašto je u samom Izvještaju o radu ministarstva za prethodnu godinu 
naznačen dio koji kaže da su evropske i  evroatlanstke integracije sve izvjesnije, kada građani jasno 
ne podržavaju iste. Predsjednik Odbora je takođe upitao ministra Lukšića kada će Vlada prestati da 
troši novac građana uprkos njihovoj volji i interesu Crne Gore.  
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Poslanik Radunović je kazao da ne postoji volja građana za ulazak u NATO alijansu, iako većina 
političkih partija u Skupštini podržava ulazak. Predsjednik Radunović uputio je direktno pitanje 
ministru Lukšiću, šta treba da se desi da Crna Gora odustane od članstva u NATO.  
 
Komentar i pitanje na izlaganje ministra vanjskih poslova i evropskih integracija, imao je i 
predstavnik Pozitivne Crne Gore, poslanik mr Dritan Abazović. Abazović je istakao da bi u Izvještaju 
trebalo konstatovati da procenat podrške za ulazak u NATO alijansu nije na zadovoljavajućem nivou 
i da je potrebno raditi na tome ističući da je Vlada Crne Gore u prethodnom periodu vodila lošu 
komunikacionu strategiju, ali ukoliko se uspostavi bolji dijalog sa građanima podrška za ulazak u 
NATO alijansu se može povećati.  
 
Poslanik Abazović je takođe kazao da ne treba sakrivati nezadovoljstvo građana, te da riječ 
“dijaspora” nije adekvatan izraz, već da se u ovom kontekstu treba koristiti termin “iseljenici”. 
Polazeći od značenja riječi “dijaspora”, poslanik Abazović smatra da građani Crne Gore nijesu ni u 
kom slučaju progonjeni, već da su otišli iz Crne Gore ali da oni svakako imaju svoju zemlju što Crna 
Gora treba da pokaže kroz adekvatno bavljenje ovim pitanjem. On je takođe na zajedničkoj sjednici 
naglasio da Centar za iseljenike ne može da odgovori na sve potrebe, te da je potrebno aktivno učešće 
Centra za iseljenike i Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija. Poslanik Abazović dijeli 
mišljenje sa poslanikom Pavlovićem u vezi sa razmjenom ambasadora sa Kosovom, smatrajući da se 
to pitanje trebalo naći u Izvještaju.  
 
Odgovarajući na postavljena pitanja ministar dr Lukšić je kazao da se Izvještaj o radu odnosi na 
prethodnu godinu kada je Crna Gora otpočela pregovore sa Evropskom unijom. Crna Gora je ulagala 
napore kako bi djelovala u skladu sa mišljenjima i preporukama Evropske Komisije. Naime, sedam 
kriterijuma tretira i pitanje borbe protiv organizovanog kriminala, a kako je Crna Gora otpočela 
pregovore to bi značilo da su uloženi napori i u ovoj oblasti. Konstatujući da na osnovu sistemske 
mehanizacije pitanja koja pripadaju drugom ministarstvu, Ministarstvo vanjskih poslova i evropskih 
integracija je smatralo da u Izvještaju ne treba posebno elaborirati. To ne znači, kako je Lukšić kazao, 
da poglavlja 23 i 24 nijesu zastupljena, izražavajući nadu da će se upravo za ova poglavlja skrining 
završiti u drugoj polovini godine, tokom Litvanskog predsjedavanja.  
 
Kada je u pitanju tema NATO alijanse, suština otvaranja Info centra je promocija i komunikaciona 
strategija predstavnika NATO-a sa civilnim sektorom i to pitanje se razlikuje od otvaranja 
administrativne kancelarije o čemu odlučuju članice NATO – a. Tom prilikom ministar je istakao da  
od strane ministarstva postoji spremnost za formiranje NATO kancelarije. Kada je u pitanju sama 
komunikacija Crne Gore sa NATO alijansom, postoji kontakt ambasada, a to je Republika Slovenija 
preko koje se odvija komunikacija.  
 
Odgovarajući na pitanja poslanika Mustafića i Abazovića, ministar Lukšić je istakao da ostaje prostor 
da je jasno je da je Crna Gora prepoznala evropske i evroatlanske integracije kao dio svoje vanjske 
strategije, te da se kao dio Zapadnog Balkana jasno zalaže za atlantske integracije u cilju očuvanja 
stabilnosti i bezbjednosti . Kada je u pitanju procenat podrške u NATO, ministar Lukšić je kazao da 
nizak stepen podrške ne treba da obeshrabruje i da je potrebno sačekati poziv za članstvo kada bi se 
pristupilo razmatranju i dogovaranju u vezi sa adekvatnim načinom ulaska u pomenutu alijansu.  
 
Na pitanje odnosa Crne Gore i Kosova, ministar Lukšić je kazao da sa Kosovom ne postoje prepreke 
za formiranje diplomatskih predstavništva, te da će se konačna odluka donijeti do kraja godine nakon 
što se prethodno utvrdi status Crnogoraca na Kosovu.  
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Na interesovanje poslanika Sulja Mustafića, a vezano za pitanje iseljenika, ministar Lukšić je kazao da 
se pitanje iseljenika nalazi visoko na listi prioriteta ministarstva ističući planirano transformisanje 
Centra za iseljenike u Upravu za saradnju sa iseljenicima. Takođem on je istakao da je formiran Savjet 
za saradnju sa dijasporom naglašavajući budžetska ograničenja kao razlog za ozbiljnije bavljenjem 
ovim pitanjem u prethodnom periodu. Ministar Lukšić je mišljenja da je potrebno u skorije vrijeme 
obezbijediti stanice u inostranstvu kao konzularna predstavništva kako bi građani Crne Gore lakše 
obavljali poslove koji se tiču biometrijskih dokumenata. 
 
Na komentar poslanika Pavlovića, ministar Lukšić je kazao da je nova ambasada Crne Gore u Berlinu 
manje kvadrature, ali na boljoj lokaciji, i da je cijena ispod 5000 eura. 
 
Predsjednik Odbora za evropske integracije, Slaven Radunović je istakao nezadovoljstvo odgovorom 
ministra Lukšića na njegovo postavljeno pitanje i ponovo pitao do kada će Vlada koristiti budžet za 
promociju NATO-a i tako onemogućavati sve građane, posebno one koji su protiv ulaska u NATO-a, 
da na ravnopravan način promovišu svoje stavove kada je ova važna tema u pitanju.   
 
Poslanik Koča Pavlović smatrao je neprimjerenim da se poglavlja 23 i 24 u Izvještaju o radu nađu 
samo na jednom mjestu i u tom dijelu izrazi nezadovoljstvo datim odgovorom. Osvrnuvši se na 
postavljeno pitanje I dati odgovor, koji se tiče otvaranja NATO kancelarija u Crnoj Gori, poslanik 
Pavlović je istkao da je mogući razlog nezainteresovanosti NATO-a za otvaranje kancelarije, afera 
“prisluškivanja NATO ambasadora“ i ocjenio da je priznanje nezavisnost Kosova, pa tek onda 
utvrđivanje statusa Crnogoraca na toj teritoriji i odlaganje uspostavljanja ambasada, licemjeran stav. 
 
Učešće u debati uzeo je i poslanik Genci Nimanbegu istakavši da je Izvještaj o radu ministarstva 
vanjskih poslova i evropskih integracija za 2012. godinu dostatan, obuhvata puno tema i svakako da 
zaslužuje podršku. Poslanik Nimanbegu pozdravio je kao dobru prasku organizovanje zajedničke 
sjednice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike i Odbora za evropske integracije ocjenjujući da 
po njegovom mišljenju podjela ova dva Odbora je bila nepotrebna. On je smatrao da je što prije 
potrebno utvrditi odnos Skupštine i Vlade Crne Gore po pitanju procesa pregovaranja i regulisati 
pitanje eventualno negativno ocjenjivanja pregovaračkih pozicija od strane Odbora za evropske 
integracije. 
 
Poslanik Nimanbegu je spomenuo da smatra spornim što na adresu Odbora stižu dokumenta sa 
oznakom tajnosti, smatrajući da konkretno na prethodnoj sjednici na kojoj se raspravljalo o 
pregovaračkim pozicijama poglavlja 26, to nije bilo potrebno.  Kada su u pitanju diplomatski odnosi 
Crne Gore sa Kosovom, poslanik Nimanbegu smatra da se formiranje ambasada trebalo uspostavitii 
ste godine kada je  Crna Gora priznala nezavisnosti Kosova, ističući kao razlog za odlugovlačenje 
neusaglašenost političkih partija.  
S tim u vezi on je podsjetio na sporazume koje treba ratifikovati, a tiču se Penzionog osiguranja sa 
Kosovom i Sporazum o obrazovanju sa Albanijom.. Što se tiče atlantskih integracija, poslanik 
Nimanbegu istakao je da budućnost i stabilnost Crne Gore leži u učlanjenju u NATO.  
 
Na zajedničkoj sjednici riječ je imao i poslanik Demokratskog fronta, Milan Knežević. U svom 
izlaganju poslanik Knežević izrazio je skepsu povodom iznenadne ostavke bivšeg ministra vanjskih 
poslova i evropskih integracija, gospodina Milana Roćena. Poslanik Knežević je kazao da njegovu 
iznenadnu ostavku vezuje za ondašnju aferu “Listing” koju smatra presudnom za njegovo povlačenje. 
Kada su u pitanju pretpostavke koliki broj građana procentualno podržava ulazak u NATO, poslanik 
Knežević je kazao da država uzaludno troši novac na javna ispitivanja i ankete, smatrajući da 
gospodin Miloš Bešić ne vrši objektivno istraživanje, samim tim, jer se ankete pokrenute od vladajuće 
partije i opozicije procentualno ne slažu. Poslanik Knežević je takođe upitao ministra zašto su  
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evroatlantske integracije sve izvjesnije, ako je podrška građana samo 28%. On je kazao da je podrška 
integracijama znatno opala, te da sva ulaganje Crne Gore u ratne misije, odlazak njenih vojnika u ISAF 
misiju (koja košta Crnu Goru 2,5 miliona eura), usvajanje komunikacione strategije koštala desetine 
miliona eura. Analizirajući Izvještaj o radu ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija za 
2012. godinu, poslanik Knežević je kazao da je primijetno ozbiljan deficit u odnosu izvoza i uvoza. 
Nazivajući ekonomsku diplomatiju Crne Gore, kako je kazao “ekonomskom sunovratijom” i pitao da 
li postoji jedan ekonomski diplomata koji može da privuče strane investitore u Crnu Goru. Poslanik 
Knežević, istakao je da treba zauzeti senzibilniji odnos prema dijaspori.  
 
Poslanik Obrad Mišo Stanišić istakao je da je težak zadatak sve postignute rezultate tokom 2012. 
godine pretočiti u jedan Izvještaj . Govoreći o saradnji sa iseljenicima, napomenuo je da Crna Gora 
ima delikatan zadatak naglašavajući da je potrebno ojačati saradnju sa dijasporom i 
rasprostranjenom mrežom iseljenika u Sjedinjenim Američkim Državama.  
 
Poslanik Mićo Orlandić je istakao zadovoljstvo postignutim rezultatima tokom 2012. godine, 
smatrajući da je Crna Gora postigla odlične rezultate na spoljnopolitičkom planu. U ovoj godini od 
Crne Gore se očekuje da država definiše svoj odnos prema iseljenicima kroz zakone, deklaracije i 
formiranje Uprave, zaključio je poslanik Orlandić.  
 
Analizirajući Izvještaj, poslanik Srđan Milić istakao je da veliki broj iseljenika iz Crne Gore živi u 
Rusiji, što u Izjveštaju nije evidentirano.Takođe, zahvalio se diplomatskim predstavnicima u Belgiji i 
Francuskoj na logističkoj podršci koji su pružili tokom njegove posjete sa EU zvaničnicima Kukanom, 
Fileom i Soninijem, sa kojima je razgovarao o planovima njegove partije u pogledu KAP – a, zaštite 
životne sredine i borbe protiv korupcije i organizovanog kriminala.  Pomenuvši pitanje zaštite 
životne sredine, on je istakao da Skupština Opštine Pljevlja predstavlja crnu ekološku tačku i da bi 
trebalo da jedan predstavnik Skupštine Crne Gore, učestvuje u radu Radne grupe za zaštitu životne 
sredine.  Što se ekonomske diplomatije tiče, poslanik Milić se osvrnuo na odnose Crne Gore sa 
pojedinim državama po pitanju uvoza – izvoza, navodeći da je Socijalistička narodna partija nekoliko 
puta pokretala pitanje suficita sa Jordanom i Libanom, postavljajući pitanje svrsishodnosti takvog 
odnosa. Prema Izvještaju o radu ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija za prethodnu 
godinu, Crna Gora sa Finskom ostvarila je 1,2 miliona eura uvoza i isto toliko izovoza,sa  Italijom 
112,4 miliona eura uvoza i 12,4 miliona eura izvoza, sa Kiprom ostvareno je ukupno 0,67 miliona 
eura robne razmjene i sa Kostarikom  milion eura uvoza. Upoređujući iznose uvoza i izvoza sa 
pojedinim zemljama poslanik Milić zaključio je da je značajno smanjena kompetitivnost. Što se 
turizma tiče, poslanik Milić je konstatovao da je isti broj njemačkih i rumunksih turista, što je u 
diproporciji kada je riječ o cijeni reklamiranja crnogorskog turizma Njemcima i Rumunima. Kad je 
riječ o pitanju iseljenika Milić je kazao da javnost treba da bude upoznata sa realnim problemom koji 
postoji u pogledu kršenja instituta azila u Luksemburgu, gdje državljani Crne Gore odlaze iz 
ekonomskih razloga.On je konstatovao da je potrebno raditi na promociji Crne Gore, podjećajući da 
u Briselu zemlje iz regiona, poput Srbije i Hrtvatske imaju četiri kancelarije regionalnih 
predstavništva. 
 
Poslanik Borislav Banović u svom izlaganju istakao je značaj atlantskih integracija za Crnu Goru kao 
malu zemlju sa malim resursima. Mišljenja je da za Crnu Goru jedan od prioriteta spoljne politike 
jeste pristupanje NATO alijansi. Kada je u pitanju podrška građana on je kazao da su građani ti koji 
biraju svoje predstavnike u Skupštini, stoga stav Skupštine povodom pristupanja NATO alijansi jeste 
ujedno i stav građana. Oko spomenutih istraživanja i anketa, poslanik Banović je kazao da prethodne 
zemlje članice NATO alijanse prilikom pristupanja nijesu imale veću podršku koju trenutno ima Crna 
Gora, te da to ne treba da utiče obeshrabrujuće. Nažalost, kada je u pitanju NATO alijansa, Crna Gora 
je ima tako iskustvo u istoriji da emotivno reaguje na članstvo.Poslanik Banović je za kraj svog 
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izlaganja na zajedničkoj sjednici kazao da Crna Gora treba da zna „cijenu„ svog ulaska u NATO 
alijansu, imajući na umu druge države koje plaćanju izdatke držeći se po strani kao neutralne. On je 
takođe kazao da iako u Skupštini postoje podijeljena mišljenja o ulasku u NATO, to neće uticati na 
pravac spoljno političkog (strateškog) kretanjaCrne Gore ka atlantskim integracijama. Poslanik 
Banović kazao je na održanoj sjednici da Izvještaj za prethodnu godinu zaslužuju punu podršku.  
 
Poslanik Lalošević kazao je da je u najavi novi kadrovski plan i formiranje novih diplomatsko 
konzularnih predstavništva. U saznanju da je novim kadrovskim projektom planirano raspoređivanje 
i vraćanje diplomata, poslanik Lalošević je uputio pitanje ministru Lukšiću na koji način će se 
ubuduće birati ambasadori, da li po prethodnoj utvrđenoj političkoj kvoti ili na osnovu javnog 
konkursa. S obzirom da je poslanik Lalošević u saznanju da Crnoj Gori treba još ambasadora u nova 
diplomatska predstavništva, izrazio je interesovanje  zašto u Izvještaju stoji riječ “povraćaj” 
ambasadora. Poslanik Lalošević je takođe istakao da se misija u Briselu treba strukturno ojačati, 
odnosno da Crna Gora treba poslati još diplomata u toj misiji.   
 
 Predsjednik Odbora za međunarodne odnose i iseljenike, doc. dr Miodrag Vuković istakao je značaj 
Izvještaja o radu Ministarstva vanjskih poslvoa i evropskih integracija za 2012.godinu, smatrajući 
dobru praksu zasijedanja oba Odbora u cilju informisanja o aktivnostima Ministarstva vanjskih 
poslova i evropskih integracija. On je takođe istakao da je  kvalitet vanjske politike odraz unutrašnje 
politike, te da idealne države nema. Predsjednik Vuković istakao je da Crna Gora predstavlja primjer 
zemlje u regionu i da je takva ocjena stigla sa različitih adresa iz svijeta, smatrajući da je Izvještaj za 
prethodnu godinu cjelovit, obuhvatan, pregledan, tačan, argumentovan i ohrabrujući. On je takođe 
kazao da budućnost Crne Gore leži u evropskim i evroatlantsim integracijama. Kada je u pitanju 
podrška građana za ulazak u NATO alijansu, predsjednik Vuković je dao primjer Republike Slovenije 
i Republike Hrvatske gdje se pri pristupanju nailazilo na nisku podršku građana što ih nije 
obeshrabrilo da nastave sa integracijama znajući koji ih benefiti očekuju. Predsjednik Vuković je 
ukazao na činjenicu da se u praksi još uvijek nije desilo da neka zemlja članica istupi iz saveza, kao i 
to da niska podrška nije prepreka pri pristupanju.Kada su u pitanju iseljenici, predsjednik Vuković je 
kazao da je Odbor za međunarodne odnose i iseljenike raspravljao o formiranju Radne grupe za 
izradu  za saradnju sa iseljenicima iz Crne Gore i napomenuo da je u Planu rada Odbora za 
međunarodne odnse i iseljenike, predviđena redovna saradnja sa Centrom za iseljenike o čemu će 
biti riječi na sedmoj sjednici Odbora. 
 
Nakon održane rasprave završnu riječ imao je ministar vanjskih poslova i evropskih integracija, dr 
Igor Lukšić koji se zahvalio svima koji su učestvovali u diskusiji, smatrajući da se na taj način brzo i 
lako može doći do razumijevanja i dogovora. Na iznesene stavove poslanika o različitim 
istraživanjima, ministar Lukšić je kazao da različita istraživanja nužno daju različite podatke. Kakav 
god stav da se zauzme po pitanju istraživanja, ministar Lukšić smatra da država treba jače da 
zagovara evropske i evroatlantske integracije. Na vrhu liste prioriteta u radu Ministarstva vanjskih 
poslova i evropskih integracija jeste svakako ekonomska diplomatija, smatrajući da u novoj 
organizaciji Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija treba raditi na boljem 
pozicioniranju i tematici ekonomske diplomatije u cilju dovođenja inostranih investitora u Crnu 
Goru.  
 
Takođe, ministar je istakao značaj boljeg definisanja odnosa i inteziviranje interakcije između Vlade 
Crne Gore, Skupštine Crne Gore i Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija. Kada su u 
pitanju diplomatsko – konzularna predstavništva, ministar Lukšić je istakao da treba imati uvidu da 
se država trenutno nalazi u ekonomskoj krizi koja onemogućava otvaranje pojedinih predstavništava 
(Kanada, Latinska Amerika, Australija) iako Crna Gora u tim područjima broji veliki broj svojih 
iseljenika. 
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Ministar Lukšić je kazao da pitanje iseljenika u narednom periodu biće riješeno novim Zakonom o 
iseljenicima, koji će biti urađen u saradnji sa sa Odborom za međunarodne odnose i iseljenike. 
Takođe, ministar Lukšić je u potpunosti podržao ideju da se u Savjet za saradnju sa dijasporom 
uključe članovi Odbora za međunarodne odnose i iseljenike.  
 
U odnosu na uključivanje predstavnika Skupštine Opštine Pljevlja u Radnu grupu za pregovore na 
temu zaštite životne sredine, ministar Igor Lukšić je kazao da nema ništa protiv, čak naprotiv da je 
dobrodošao prijedlog kako bi se na taj način olakšala komunikacija. Prijedlog ministra Lukšića je da 
zajednica Opština kandiduje predstavnika koji će činiti dio ove Radne grupe.   
 
Kada je u pitanju otvaranje novih diplomatsko – konzularnih predstavništva, ministar Lukšić, da su 
planovi za ovu godinu odluke koje su ranije donosene, a tiču se Prištine, Bukurešta, Sofije i Kijeva. 
Nedavno je pokrenuta procedura imenovanja ambasadora na nerezidentnoj osnovi u Kijevu sa 
ambicijom da se i ta odluka koja je ranije donosena sprovede čim se ostvare ekonomski uslovi. U 
međuvremenu, ono što je dio aktivnosti ministarstva jeste širenje kontakata u diplomatskoj mreži. U 
nemogućnosti da se otvori ambasada ili konzularno predstavništvo svugdje gdje bi trebalo, radi se 
osnivanju predstavništva na nerezidentnoj osnovi u što većem broju zemalja, a da se multilateralni 
forumi koriste za komunikaciju sa drugim zemljama sa kojima je komunikacija rijeđa ili sa kojom se 
ne dijele pitanja u fokusu (Afrička unija).  
 
Na kraju prve zajedničke sjednice uslijedilo je glasanje članova oba Odbora povodom Izvještaja o 
radu ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija za 2012. godinu. 
 
Odbor za međunarodne odnose i iseljenike većinom glasova usvojio je Izvještaj o radu ministarstva 
vanjskih poslova i evropskih integracija za 2012. godinu. Glasalo je sedam (7) poslanika za, dva (2) 
poslanika protiv i dva (2) poslanika uzdržana. 
 
Odbor za evropske integracije je takođe usvojio većinom glasova Izvještaj o radu ministarstva 
vanjskih poslova i evropskih integracija za 2012. godinu. Glasalo je šest (6) poslanika za, dva (2) 
poslanika protiv i dva (2) poslanika uzdržana.  
 
 
Sjednica je zaključena u 12.00 časova.  
 
v.d.Sekretara Odbora                                                                                            Predsjednik Odbora  
za međunarodne odnose                                                                                     za međunarodne odnose 
i iseljenike                                                                                                                  i iseljenike 
Vesna Radulović s.r.                                                                                            doc.dr Miodrag Vuković s.r. 
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